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          Nuuk, 8. maj 2015 

 

I henhold till Inatsisartuts forretningsorden, § 37, stk. 1 fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut:  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvorfor er forberedelserne til uddeling af informationer vedrørende makrelfiskeriet så 

meget forsinket, og hvorfor er dette meddelt så sent?  

2. Hvorfor er tidsfristen for ansøgning omkring makrelkvoten som var fastsat til 22. april 

blevet udsat til 6. maj 2015? 

3. Hvor mange fiskefartøjer herhjemmefra er der til den kommende fordeling af kvoten, 

og formentlig forventer man at disse skal have førsteprioritet ved fordelingen af 

kvoten?  

4. Hvornår fordeles informationerne omkring makrelkvoten?  

5. Hvornår træder 2015 kvoteudvidelsen vedrørende den kystnære hellefiske kvote?  

6. Vil Naalakkersuisut tage initiativer for at der kan blive fastsat TAC for torsken i 

farvandet mellem Grønland og Island som er mere retfærdigt end hvad den Islandske 

kvote angår? 

(Medlem af Inatsisartut Anthon Frederiksen, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Om ca. 2 måneder starter fiskeriet efter makrel, og indtil nu er der ikke givet tydelige informationer 

til det kommende fiskeri.  

Derfor, vore ovenstående stillede spørgsmål af hensyn til det kommende fiskeriaktiviteters 

forberedelse, og for at udgå betydelige mistede økonomiske midler og kvoter forlanger vi udsendt 

informationer snarest i sagen.  
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Foreningen for de kystnære fiskere og fangere – S.Q.A.P.K. har allerede i marts måneds begyndelse 

henvendt sig skriftligt vedrørende udvidelse af den kystnære hellefiske kvote, men har indtil nu ikke 

modtaget nogen svar i sagen, så derfor, af hensyn til gode betingelser i fiskeriet, og for at der kan 

være et godt samarbejde omkring dette, er vi interesseret i svar på ovenstående spørgsmål.  

Som bekendt fisker Islandske fiskere over 10 gange så meget som vore egne fiskere i farvandet 

mellem Grønland og Island, - hvorfor skal vore egne fiskere blive ved med at have så meget mindre 

kvote ved dette farvand?  

Vi forlanger besvarelse af disse for vort lands økonomi meget vigtige spørgsmål indenfor 10 

arbejdsdage.  

  


